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Reklama v Kraji

již od 14 Kč/cm2 
(vč. DPH)

Tel.: 774 414 225
E-mail: 
reklama@sedlcansky-kraj.cz

REGION Také pro každou 
obec regionu, v níž žije 
méně než dva tisíce obyva-
tel, jsou až do června 2024 
k dispozici fi nanční pro-
středky z krajského Fondu 
obnovy venkova Středo-
českého kraje. V fondu 
bylo na začátku volebního 
období současného vedení 
kraje alokováno 576 mili-
onů korun tak, aby dotaci 
mohla dostat každá samo-
správa. Obce z programu 

mohou získat 1 000 Kč 
na jednoho obyvatele a vy-
užít je na jakoukoli obecní 
infrastrukturu.

„Stačí podat žádost včet-

ně smlouvy o dílo a polož-

kového rozpočtu projektu, 

poslat fotky před zahájením 

akce včetně závazku, že 

do roka budou peníze proin-

vestované,“ zmiňuje Jiří Sní-
žek, náměstek středočeské 
hejtmanky pro oblast regi-
onálního rozvoje a územní-

ORLÍK Hned dva zásahy 
u potápějících se hausbó-
tů si mohou připsat hasiči 
z profesionální i dobrovol-
né jednotky v Milevsku 
v uplynulých dnech. K jed-
nomu ze zásahů bylo nut-

NECHVALICE Díky mobil-
nímu rozhlasu MUNIPO-
LIS občanům v obci už 
neuniknou upozornění 
na krizové situace, ale 
i například informace 
o dopravních uzavírkách, 
odstávkách vody a elektři-
ny nebo pozvánky na kul-
turní či sportovní akce 
a další novinky.

Po registraci do aplikace 
MUNIPOLIS chodí uživate-
lům informace přímo do te-
lefonu prostřednictvím 
SMS, e-mailů nebo zpráv. 
Jak nechvalický obecní 
úřad informuje, služba je 
pro zájemce zdarma.

Jana Motrincová

SEDLČANY/SAÚDSKÁ ARÁ-

BIE Posádka sedlčanského 
Čendy usedla ve středu 

28. prosince do letadla 
ve směru Yanbu, Saúdská 
Arábie. Ještě téhož dne 
mohli zkontrolovat stroje 
a uklidnit se, že transport 
na letošní Rallye Dakar 
zvládly kamiony v pořád-
ku. Dva dny nato ještě ab-
solvovali test a další den 
trénovali výměnu kol, aby 
se poslední den minulého 
roku mohli z 2. místa posta-
vit na start prologu.

Ten se jel pouštním te-

Členové Nadace S-B 
předali svůj třetí 
darovací list

CHLUM/SEDLČANY Nadace 
S-B v závěru uplynulého 
roku ukončila třetí rok své 
činnosti. Její snahou je fi -
nančně podpořit handica-
pované lidi na Sedlčansku, 
nebo i organizace v regio-
nu, které to potřebují.

Nadace nezahálí
Zakladatelem nadace 

je zaměstnanec společ-
nosti S-B Sedlčany Lukáš 
Mošnička, který se na za-
čátku roku 2020 s vede-
ním firmy domluvil, že 
vzhledem k její velikosti 

Dakar odstartoval 
do své 45. sezóny

rénem kolem bivaku v Sea 
Camp a měřil 13 kilomet-
rů. „To bylo super, protože 

se na nás mohl celý tým jít 

podívat,“ pochvaloval si 
Martin Macík. Tým Martin 
Macík, František Tomášek 
a David Švanda, který tvo-
ří posádku s číslem 501, 
přijel do jeho cíle první 
a vybojoval si tak první 
místo na startu první ost-
ré etapy. „Udělal jsem pár 

chybiček, ale asi jich nebylo 

moc a očividně je udělali 

i ostatní. Auto fungovalo 

Josef Brotánek (zleva), Jiří Barták, Zlatka Bártů, Lukáš Mošnička 
a Tomáš, který převzal darovací list.

Obce s počtem obyvatel do dvou 
tisíc mohou získat z krajského 
úřadu statisícové dotace

ho plánování, základní pod-
mínky pro získání dotace.

Změna hladiny 
přidělala vrásky na čele 
majitelům hausbótů

né přivolat i potápěče. 
První hausbót se potá-

pěl ve Vůsí, druhý hausbót 
začal pomalu mizet pod hla-
dinou na Radavě. Po změně 
hladiny vody se plovoucí 

Pokračování na straně 2

Pokračování na straně 7

Pokračování na straně 4

Pokračování na straně 3

Mobilní 
rozhlas zvýší 
informovanost 
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Ať chceme nebo ne, na kon-
ci každého roku se obvykle 
neubráníme bilancování 
a přemýšlíme o tom, co by-
chom si přáli, aby se nám 
splnilo v roce novém. A také 
si mnohdy dáváme předse-
vzetí. V novoroční anketě 
jsme proto našim čtenářům 
položili hned dvě otázky.

1. Co byste si přáli, aby 

se vám splnilo v novém 

roce?

2. Dáváte si novoroční 

předsevzetí?

Renata Vinařová, 
Sedlčany

1. Samozřejmě přeji 
zdraví a štěstí celé mé ro-
dině, všem mým známým 
a kamarádům. Vyhrát mili-
ón mým přáním v novém 
roce není, ale kdyby to 
přišlo, tak by to bylo urči-
tě milé a nebránila bych se 
tomu (smích). 

2. Novoroční předsevze-
tí si dávám, ale předem už 
skoro s jistotou vím, že je 
nesplním, a tak je raději 
ani nevyslovuji nahlas. Vět-
šinou se moje předsevzetí 
točí kolem mé váhy, kterou 
bych ráda snížila.

Jana Trmalová, 
Sedlčany

1. Také pro mě je nej-
důležitější rodinná poho-
da, a aby všichni kolem 

mě byli zdraví a v klidu.
2. Já si dnes už předsevzetí 

nedávám, kdysi ale ano. To 
má asi každá ženská po dě-
tech, že si přeje, aby nepřibra-
la a stále vypadala jako dřív. 
Pokaždé to nejde, a dnes už 
vím, že hodnoty jsou přece 
jenom někde jinde.

František Pejša, 
Sedlčany

1. Chtěl bych být zdravý, 
a i teď v důchodu pokra-
čovat v pracovní činnosti. 
V létě bych si chtěl splnit 
svůj sen a koupit si pejska 
– jorkšíra.

2. Dal jsem si předsevze-
tí, že se vrátím do svých 
mladých let, kdy jsem 
dělal desetiboj. Všechny 
disciplíny bych dnes už 
nezvládl, například skok 
o tyči, ale chtěl bych se 
vrátit k běhání a zhubnout 
alespoň deset kilo. 

Ilona Boťová, 
Benešov

1. Přála bych si, aby 
v novém roce chodilo 
na Novou formanku v Sedl-
čanech, kde pracuji, tolik 
lidí, jako chodí doteď a aby 
jim tady s námi bylo dobře.

2. Předsevzetí si nedá-
vám, protože nikdy nejsem 
schopná je splnit. Zatím 
jsem si je nedala ani jednou.

David Myslikovjan

a třiceti letům působení 
na stavebním trhu bude 
založena Nadace S-B. A co 
založení předcházelo? 

„Už jako malý kluk jsem 

se snažil pomáhat lidem 

ve svém okolí a přispíval 

alespoň symbolickou část-

kou. Nevěděl jsem ale, kolik 

procent z vybrané částky se 

k těmto lidem skutečně do-

stane. Proto mě napadlo 

založit nadaci, abychom 

s klidným svědomím mohli 

říci, že sto procent vybra-

ných fi nančních prostředků 

se skutečně dostane tam, 

kam má,“ svěřil se Lukáš.
Od té doby nadace sku-

tečně nezahálí. Šeky s fi -
nanční částkou už předala 
dvěma lidem ze Sedlčan, 
kteří se po úraze pohybu-
jí na invalidním vozíku, 
a sice Jaroslavu Jandovi 
a Simoně Lachoutové. 

Pro letošní rok Nadace 
S-B vybrala třiadvacetile-
tého Tomáše Bártů z Chlu-
mu, u něhož se v dětství 
začala projevovat svalová 
dystrofi e, a dnes znač-
nou část svého času tráví 
v Jedličkově ústavu v Pra-
ze, kde dokázal vystudovat 
už několik oborů a další 
studuje. Stal se knihařem, 
absolvoval  keramický 
obor a potom složil zkouš-
ky i na praktickou školu, 
na které studuje v součas-

Členové Nadace S-B 
předali svůj třetí 
darovací list

né době. Tomáš pracuje 
mimo jiné se dřevem a ne-
dávno například udělal pro 
svého tátu do jeho nového 
bytu věšák. Ve škole má 
také košíkářskou dílnu, 
a dokonce se věnuje i šití, 
takže manuálně je velice 
zručný. Tomáš uvažuje 
i o střední obchodní škole, 
ale protože mu jde od ruky 
koš íkářs tv í ,  přemýš l í 
o tom, že by se tomuto 
oboru věnoval v jiné škole, 
v Klárově ústavu. Je vů-
bec možné, aby to všech-
no mladík, pohybující se 
na invalidním vozíku, stihl?

Nejenom škola, 
ale také zábava 

Možné to je, a přesvěd-
čil se o tom i Lukáš Moš-
nička společně s majite-
lem společnosti S-B Jiřím 
Bartákem a dalším členem 
správní rady Josefem 
Brotánkem, kteří Tomá-
šovi předali darovací list. 
Ještě předtím si s ním totiž 
povídali o jeho aktivitách 
a mohli tak poznat, že Tom 
dovede poutavě vyprávět, 
že to má v hlavě dobře 
srovnané a že nežije vý-
hradně školou, ale že má 
rád i zábavu a cestování. 
Vyprávěl rovněž o trhu, 
který měli studenti ve ško-
le a nabízeli na něm svoje 
keramické výrobky, a také 
o závodech vozíčkářů, 

jichž se zúčastnil tentokrát 
jako divák. 

„Po konzultaci s tvojí 

maminkou jsme uvažovali 

o tom, co by ti mohlo po-

moci a zároveň zpříjemnilo 

tvůj život,“ řekl Tomášovi 
Lukáš Mošnička a dodal: 
„Rozhodli jsme se pro me-

chanický vozík a motomed, 

který by ti měl pomoci ze-

sílit a celkově rehabilito-

vat. Kromě společnosti S-B 

Sedlčany prioritně přispí-

vali její zaměstnanci, další 

lidé mimo fi rmu a zapoji-

la se také 1. ZŠ Sedlčany, 

do které jsi chodil. Rovněž 

tato škola přispěla nemalou 

částkou.“ 
Hned vzápětí nastala 

úsměvná situace, proto-
že Lukáš vyzval Tomáše, 
aby si tipl, jak velká část-
ka byla pro něj vybrána 
a Tom to uhodl skoro 
přesně, ačkoliv maminka 
Zlatka Bártů „varovala“, 
že matematika není jeho 
silná stránka. Díky Nada-
ci S-B Sedlčany byl Tomá-
šovi předán darovací list 
v hodnotě 129 945 korun.

V závěru schůzky se 
Tomáš svěřil, že by v bu-
doucnosti rád spojil svoje 
vystudované obory kniha-
ře a keramika v jeden celek 
a chtěl by mít svoji vlastní 
dílnu s prodejnou. Tak ať 
mu to vyjde.

David Myslikovjan

V Klučenicích se těší z nové opony, kterou ušila Věra Čmolíková. Opona bude pravidelně využívána 
během kulturních událostí či na akcích pořádaných ZŠ a MŠ. Foto: Obec Klučenice

N O V O R O Č N Í  A N K E T A

Co si přejete, aby 
se vám vyplnilo 
v novém roce?

Dokončení ze strany 1
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SEDLČANY Poslední akcí 
v městském muzeu ve sta-
rém roce byl křest knihy 
V první řadě: Vozík plný 
folku autora Petra Cihelky 
z Vysokého Chlumce. Péťa, 
který je sám vozíčkářem, je 
velkým milovníkem hud-
by, hlavně folku a country. 
Díky častým návštěvám 
festivalů a koncertů proto 
dobře zná tuzemskou hu-
dební scénu.

Velkým snem dnes de-
větatř icetiletého Petra 
po dlouhá léta bylo napsat 
knihu o svých zážitcích, 
a protože on sám z důvodu 
své nemoci psát nemůže, 
pomohla mu v tomto smě-
ru kapelnice folkové skupi-
ny Bylo nás 6 Irena Kulo-
vaná z Bohutína. S oběma 
autory jsme se sešli před 
zahájením křtu a s Irenou 
si povídali nejenom o nové 
publikaci. Péťa povídání 
nadšeně doplňoval svými 
postřehy.

Jak jste se seznámila 

s Petrem?

Irena: Právě přes naši 
kapelu. Seznámili jsme se 
na jednom ročníku Huntí-
ku, což je příbramský hu-
dební festival. Péťa je tako-
vá malá encyklopedie, ten 
bude přesně vědět, kdy to 
bylo.

Péťa: Bylo to v roce 
2005. Seznámil nás Zdeněk 
Hejkrlík.

Irena: Petr tam byl jako 
fanoušek a myslím si, že 
jsme se mu tenkrát líbi-
li. Potom jsme začali jez-
dit na Zahradní slavnosti 
do Borotic do Stébla, kde 
Péťa byl klientem, a od té 
doby jsme se začali potká-
vat.

Kdo z vás dvou navrhl 

spolupráci na publikaci, 

sestavenou z Petrových 

zážitků?

Irena: Bylo to Péťovo 
přání a my jsme se u spo-
lupráce sešli. Já jsem 
pracovala v borotickém 
Stéblu a když byl covid 
a všechno bylo zavřené, 

dostali jsme za domácí 
úkol pro klienty vymýšlet 
program, který by pro ně 
byl prospěšný a někam 
je mohl posunout. A když 
jsem přišla k Péťovi, na-
padlo mě psaní knihy. 

Co všechno se budou 

moci čtenáři z publikace 

dozvědět?

Péťa: jsou tam všechny 
možné zážitky z festivalů, 
od muziky, a také je tam 
něco ze soukromí.

Kolik ti bylo let, když 

jsi začal jezdit na festi-

valy?

Péťa: Bylo mi patnáct. 
Doprovázel mě na ně hlav-
ně tatínek.

Můžete popsat, jak 

vznikala kniha a jakým 

způsobem jste zazname-

návala text?

I r e n a :  V z h l e d e m 

k tomu, že Petra znám 
dlouho a vím, jak komuni-
kuje, velice dobře jsme si 
rozuměli. Musím ale říci, 
že jsem ho musela trochu 
krotit, protože má někdy 
dlouhé věty (úsměv). Péťa 
když začne, tak se těžko 
zastavuje. Obtížnější spíše 
bylo najít si společný čas. 
Text jsem zaznamenávala 
přímo do počítače.

Péťa: Knížka z větší části 
vznikala u nás na Vysokém 
Chlumci, protože tam byl 

klid a já na to psaní klid 
potřebuji. 

Co byste z knihy chtě-

la vypíchnout a jak dlou-

ho vznikala?

Irena: Jsou v ní zajíma-
vé zážitky včetně trampot 
na cestách. Co Péťa na nich 
prožil s tátou včetně toho, 
když se jim v Praze v me-

tru zaseklo kolečko Péťova 
vozíku do eskalátoru. Kníž-
ka vznikala poměrně dlou-

ho, protože v době covidu 
bylo dost složité se scházet. 
Snažili jsme se sejít vždy 
jednou za týden na dvě 
hodiny, někdy to nevyšlo 
a někdy jsme si volali přes 
WhatsApp. Kniha vznikala 
zhruba rok a půl, vymýš-
leli jsme pro ni vhodný 
název, a nakonec vyhrál 
ten, který vybral Péťa se 
sestrou. Péťa se jako velký 
folkový nadšenec větši-
nou na všech koncertech 
snaží být na svém vozíku 
v první řadě a vozík tak 
byl vždy plný folku. Proto 
knížka také nese tento ná-
zev. Dotáhnout ji do fi ná-
le, pokud se týká tisku, to 
byla práce Péťovy sestry 
Ivy Slavkové a její kama-
rádky Olgy Mendel.

O hudební doprovod 
na křtu knihy se postarali 
členové folkové a folkroc-
kové skupiny Naopak, 
manželé Petra a Martin 
Zajíčkovi z Dobříše, kteří 
jsou velkými kamarády 
Petra a berou ho s sebou 
na spoustu akcí. Na dal-
ší koncerty ho vozí jeho 
maminka Dana a také ka-
marád Dušan Bitala, hlav-
ní pořadatel festivalu pro 
Péťu Petrova cihelna, který 
se koná v Jesenici u Prahy.

David Myslikovjan

ZPRAVODAJSTVÍ

Zabezpečovací zařízení, kamerové systémy, přístupové systémy. E-mail: info@nes.cz, tel.: 603 504 097

Ve čtvrtek 5. ledna uplyne 6 let, kdy nás navždy 
opustila naše milovaná maminka a babička, paní 

Miloslava Veselá 
z Křepenic. 

Tak jak z Tvých očí zářila láska a dobrota, tak nám 
budeš chybět do konce života. 

Se zármutkem v srdci vzpomínají dcery 
Milena, Eva a syn Josef s rodinami.

Peníze mohou obce čer-
pat na investice, nikoliv 
na běžný provoz. „V jedné 

obci postavili za našeho 

přispění komunitní cent-

rum, vybudovali kanalizaci, 

veřejné osvětlení či chodní-

ky, jinde opravili hřbitovní 

Obce s počtem obyvatel do dvou tisíc mohou získat 
z krajského úřadu statisícové dotace

zdi anebo hráze rybníků, 

nakoupili různé traktůrky, 

investovali do hasičské tech-

niky a další,“ jmenuje Jiří 
Snížek. Kraj už na dotacích 
vyplatil zhruba 166 milionů 
korun. Aktuálně řeší přes 
dvě stovky žádostí.

„Rád bych upozornil 

na to, že obce mohou žádat 

o dotaci v průběhu platnosti 

programu až třikrát tak, aby 

vyčerpaly maximální výši 

dotace, kterou mohou zís-

kat,“ vysvětluje náměstek 
pro oblast fi nancí a dotací 
Michael Kašpar.

Obecně je možné kraj-

ské dotace z Fondu obno-
vy venkova čerpat na pro-
jekty oprav, rekonstrukcí 
nebo výstavby místních 
komunikací, chodníků, ve-
řejného osvětlení, různé 
stavební projekty týkající 
se občanské vybavenosti 
(obecního úřadu, mateř-

ské nebo základní školy 
apod.), modernizace nebo 
vybudování dětských hřišť 
nebo obecních sportovišť, 
úpravy návsí a podobně. 
Pro obce Sedlčanska a Sed-
lecko-Prčicka je to zajímavá 
příležitost k vylepšení své-
ho hospodaření.             -jh-

Petr Cihelka přivezl do muzea Vozík plný folku

Irena Kulovaná a Petr Cihelka na křtu jejich společné knihy v muzeu

Dokončení ze strany 1



4 strana www.sedlcansky-kraj.czZPRAVODAJSTVÍ

Prosinec

2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022

meteoro-

logické

dny

chladné – teplota max. 
nižší jak 10 st. C

29 30 29 22 29 30 29 27 26 29 29

mrazivé – teplota min. 
nižší jak 0 st. C

21 20 11 5 20 18 14 17 16 21 21

ledové – teplota max. 
nižší jak 0 st. C

2 5 9 1 3 2 2 6 12

teplota 

v st. C

nejnižší v měsíci -11,3 -6,2 -12,5 -5,2 -7,6 -7,8 -3,3 -5,1 -5,2 -8,8 -13,0

dne 12. 31. 30. 31. 4. 19. 16. 30. 1. 26. 13.

nejvyšší v měsíci 11,1 9,3 10,7 12,9 11,3 11,1 11,1 13,2 11,1 11,7 10,5

dne 24. 23. 19. 16. 10. 31. 3. 18. 23. 31. 31.

měsíční průměr 0,4 1,52 2,37 5,21 0,67 1,48 2,48 2,67 1,86 1,33 0,09

srážky 

v mm

za měsíc 38,2 7,2 16,3 14,7 12,3 20,1 43,4 9,6 8,4 19,7 32,2

nejvyšší v měsíci 17,9 2,8 3,4 6,4 4,8 5,8 11,5 3,2 3,0 4,0 15,5

dne 23. 7. 2. 1. 28. 28. 24. 21. 23. 9. 6.

úhrn od počátku roku 457,8 616,2 551,4 382,0 464,6 473,0 346,9 426,0 512,7 524,3 643,1

deštivé dny v měsíci 15 6 14 5 9 11 15 10 5 13 11

vítr 

v m/s

nejvyšší náraz větru 
v měsíci

15,9 13,4 11,6 10,7 11,4 11,6 10,6 6,9 5,2 10,3

dne 6. 22. 1. 28. 10. 9. 14. 24. 20. 29.

úhrn srážek od počátku 

roku v mm

2008 429,0

2009 491,4

2010 619,8

2011 501,7

2012 457,8

2013 616,2

2014 551,4

2015 382,0

2016 464,6

2017 473,0

2018 346,9

2019 426,0

2020 512,7

2021 524,3

2022 643,1

Pozn.: Dříve byl průměr srážek na Sedlčansku asi 550–650 mm/rok.

průměrná roční teplota 

v st. C

2008 9,78

2009 9,49

2010 8,02

2011 9,50

2012 8,89

2013 8,34

2014 9,83

2015 10,34

2016 9,44

2017 9,83

2018 10,88

2019 10,58

2020 9,63

2021 8,43

2022 9,62

SVATÝ JAN Aktuální data 
z amatérské meteorolo-
gické stanice Miroslava 
Votruby potvrzují to, co 
bylo v místní krajině pa-
trné v průběhu celého 
roku. Byl to mokrý rok. 
Nejvlhčí od roku 2008, 
k d y  m á m e  z á z n a my. 
Však se také na polích 

a loukách drží voda, les-
ní cesty jsou plné bahna 
a naplněny jsou i obvykle 
vyschlé studánky.

Za celý rok spadlo 
vloni celkem 643,1 mm 
s r á ž e k .  P ře s  h r a n i c i 
600 mm za rok se srážky 
za posledních 15 let pře-
houply ještě jen v roce 

2010 (619,8 mm) a v roce 
2013 (616,2 mm). Naopak 
v roce 2018 bylo největší 
sucho (346,9 mm) – srá-
žek byla téměř jen polo-
vina loňského rekordního 
úhrnu.

Loňský prosinec byl 
za posledních 11 let také 
nejstudenější s průměrnou 

měsíční teplotou 0,09 °C. 
A to i přes teplé Vánoce 
a závěr roku. I nejnižší tep-
lota byla rekordní (-13 °C). 
Na druhém konci teplotní-
ho pole byl rok 2015, kdy 
byl prosinec nejteplejší 
(měsíční průměr 5,21 °C).

Zajímavé informace 
poskytuje i přehled prů-

měrných ročních teplot 
na Svatojansku. Nejtep-
lejší rok za posledních 
15 let byl 2018 s teplotou 
10,88 °C, nejchladnější 
byl rok 2010 s teplotou 
8,02 °C. Vloni to bylo 
9,62 °C, což nijak zvlášť 
nevybočuje z běžných 
hodnot.         -red-

Loňské srážky jsou v přírodě znát

PETROVICE Oblíbená spi-
sovatelka, ale i malířka 
Michaela Burdová, vysta-
vuje opět svá díla v obec-
ní knihovně v Petrovicich. 
K vidění jsou v čase, kdy je 

knihovna sídlící hned ved-
le základní školy, otevřena. 
Výstava je prodejní a je zde 
možno zakoupit i její knihu 
Dcera hvězd. 

Sabina Motrincová

obytná stavba naklonila 
a začala do ní téct voda. Tu 

Změna hladiny přidělala vrásky 
na čele majitelům hausbótů

bylo poté nezbytné z lodi 
odčerpat. Po nějaké době 
se začal hausbót zase narov-

návat, čímž bylo nebezpečí 
zažehnáno.          

Jana Motrincová

Hausbót se dostal na Radavě na mělčinu, naklonil se a nabíral vodu. Foto: HZS

Olejomalby Michaely Burdové

Autorka Dcery hvězd 
vystavuje v knihovně

Dokončení ze strany 1
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Prodám palivové dřevo měkké 1 200 Kč/prms 

a tvrdé 2 300 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 730 529 545 

Koupím les nebo pole jakékoliv vý-

měry. Tel.: 730 529 545.             1/23 Domov seniorů Vojkov

 hledá nové zaměstnance na pozici 

PRACOVNÍK(-CE) 

V SOCIÁLNÍCH SLUŽBÁCH
Požadavky: zájem o práci v oblasti přímé péče o seniory 

(práce u lůžka), bezúhonnost, empatie

Nabízíme: plat dle tarifních tabulek, po zapracování navíc 
osobní ohodnocení, pravidelné odměny 2x ročně, příplatky 

za směnnost a náročnost (plat cca 30 000 Kč hrubého)

Možnost variabilního plánování 12hodinových směn, 
dodatková dovolená 1 týden (tzn. celkem 30 dní za rok), obědy 

zdarma, příjemné pracovní prostředí

Dále nabízíme zprostředkování zvýšení kvalifikace

Nabídka práce i na částečný úvazek

Své nabídky spolu s životopisem zasílejte 

na e-mail: konickova@dd-vojkov.cz

Tel.: 737 430 788, 317 835 186

Společnost 1. kuřecí s. r. o., Sedlčany
přijme do týmu

SKLADOVOU ÚČETNÍ
vedení skladového účetnictví
evidence materiálu administrativa

Více informací na tel.: 608 988 678

PŘIJMEME 
pracovníka do zemědělství

- práce v rostlinné i živočišné výrobě
- řidičský průkaz sk. T nutný

- místo pracoviště Vysoký Chlumec
Bližší informace na tel.: 605 111 101 Plošná inzerce od 14 Kč vč. DPH/cm2

ZPRAVODAJSTVÍ

VOJKOV/RÝMAŘOV Adéle 
Zavadilové je jedenáct let, 
chodí do 6. B sedlčanské 
2. ZŠ Propojení a bydlí 
ve Vojkově. Adéla se věnu-
je cyklokrosu a na sklonku 
minulého roku zazname-
nala v tomto sportu svůj 
zatím největší úspěch. 
Na republikovém šampio-
nátu mládeže v Rýmařově 
v kategorii mladších žákyň 
porazila všech svých tři-
náct soupeřek, vybojovala 
první místo a stala se tak 
mistryní České republiky. 
Po návratu z dějiště šampi-
onátu jsme Adéle položili 
několik otázek.

Kolik měla trať kilo-

metrů a nakolik byla 

v tomto ročním období 

obtížná?

Měřila celkem šest kilo-
metrů a jely se dva okruhy. 
Trať vedla po louce i lesem 
a byla docela kopcovitá 
a bahnitá. Sníh byl jenom 
okolo, bahno ale docela za-
schlo a zamrzlo, takže pro 
mě byla trať dobrá.

Jakou jsi zvolila takti-

ku po startu? Vyčkávala 

jsi, nebo ses snažila co 

nejdříve dostat do čela?

Držela jsem se vedou-
cích závodnic, které ale 

postupně začaly odpadat 
a když jsem se dostala 

na první pozici, snažila 
jsem se ji už nepustit. Jela 
se dvě kola a já jsem už 
na konci prvního vedla.

Co jsi získala za trofe-

je a jak jsi svoje vítězství 

oslavila?

Dostala jsem mistrov-
ský dres, skleněný pohár 
a také medaili za první 
místo. Spolužáci i učitelé 
mi gratulovali a brali to 
nejenom jako úspěch můj, 
ale i úspěch naší školy 
(úsměv). 

Jednalo se o tvůj prv-

ní velký úspěch v cyklo-

krosu?

Ne, dvakrát jsem byla 
první v Českém poháru 
a třikrát třetí. V TBC sérii 
jsem také vyhrála, což je 
táborsko českobudějovic-
ká liga.

Jak dlouho se cyklo-

krosu věnuješ a proč ses 

rozhodla právě pro tento 

sport?

Na kole jsem začala 
jezdit teprve před rokem 
a začala jsem na biku. Jez-
dila jsem s kamarády taťky 
z MTB týmu Bubák Chlum 
a potom jsem začala jez-
dit silniční závody. Jsem 

v týmu Cycling Academy 
Tábor a vede mě trenér Li-
bor Ťoupalík, který mě při-
vedl k závodům na silnici, 
protože teď už prý jezdím 
na kole lépe. Začala jsem 
jezdit na silničce, a protože 
jsme hlavně cyklokrosový 
tým, táta mi koupil cyklo-
krosku a začala jsem jezdit 
i na cyklokrosové závody.

Nakolik je obtížné 

skloubit cyklokrosové 

aktivity se školou?

Třeba z odpoledního 
vyučování musím jít o ho-
dinu dříve, protože na tré-
ninky jezdíme třikrát týd-
ně do Tábora, ale jinak mi 
kolo učení nenarušuje.

Jak budeš trénovat 

v prvních dnech nového 

roku?

Budu si udržovat fyzič-
ku hlavně na běžkách. Bě-
hat budu s týmem a na jaře 
zase vyjedeme na kole.

Co tě ještě zajímá ved-

le cyklokrosu?

Chodím do Kosovy 
Hory do skauta. Ke skauto-
vání mě přivedla moje star-
ší sestra. Minulý rok jsem 
byla ještě ve Světluškách.

David Myslikovjan

Adéla Zavadilová ze ZŠ Propojení se stala 
mistryní republiky v cyklokrosu

Adéla v dresu mistra České republiky společně se svým bratrancem 
a týmovým kolegou, který byl 1. v celkovém pořadí Toi Toi Cupu.

Řádková inzerce: 15 Kč/řádek
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11.
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12.

10. 

12.

1. 

1.

OBEC

Dublovice 0 0 1 0 2 3 2

Hřiměždice 0 0 0 0 1 1 1

Jesenice 0 0 0 0 0 0 1

Kamýk nad Vltavou 2 1 1 1 1 1 1

Klučenice 0 0 0 0 0 0 0

Kňovice 1 0 0 0 1 1 1

Kosova Hora 1 0 1 0 3 3 3

Krásná Hora nad Vltavou 2 1 1 1 5 6 5

Křečovice 0 0 0 0 3 3 2

Křepenice 0 0 0 0 0 0 0

Milešov 0 0 0 0 1 1 1

Nalžovice 1 1 1 1 1 1 2

Nedrahovice 1 1 1 1 0 0 0

Nechvalice 1 1 1 1 1 1 1

Osečany 0 0 0 0 1 1 1

Petrovice 1 1 1 1 4 4 3

Počepice 0 0 0 0 0 0 0

Prosenická Lhota 2 0 0 0 0 1 0

Příčovy 0 0 0 0 0 0 0

Radíč 0 0 0 0 2 2 2

Sedlčany 7 8 9 7 19 22 19

Sedlec-Prčice 2 2 2 2 6 7 6

Solenice 0 0 0 0 1 1 1

Svatý Jan 0 0 0 0 1 1 2

Štětkovice 0 0 0 0 0 0 0

Vojkov 0 0 0 0 7 7 7

Vrchotovy Janovice 0 1 0 0 6 6 6

Vysoký Chlumec 0 0 0 0 3 3 3

Zduchovice 1 1 1 1 0 0 0

Celkem 22 18 20 16 69 76 70

REGION Naposledy jsme po-
čty případů prokázané ná-
kazy nemocí covid–19 viděli 
na konci první dekády pro-
since minulého roku, kdy 
došlo k nárůstu, i když ne tak 
velkému, jako tomu bylo o tý-
den dříve – na počátku pro-
since. Tentokrát se pomyslná 
křivka vydala opět směrem 
dolů, a to o osm procent.

Bez jediného případu je 
osm obcí, dalších osm jich 
má jednoho potvrzeného 
nakaženého. K poklesu došlo 
v Dublovicích, Krásné Hoře 
nad Vltavou, Křečovicích, 
Petrovicích, Prosenické Lho-
tě, Sedlčanech a Sedlci-Prči-
ci. Naopak nárůst sledujeme 
v Jesenici, Nalžovicích a Sva-
tém Janu.

Obec s rozšířenou působ-
ností Sedlčany měla k prv-
nímu dni letošního roku 52 
aktivních případů, z toho 
tři byly nové za posledních 
sedm dní. V přepočtu tu 
bylo nakažených 2,36 osob 
na tisíc obyvatel. Příbram-
sko na tom bylo o trochu 
hůře. Bylo zde 222 aktivních 
případů, 31 z nich bylo evi-
dováno v posledních sedmi 
dnech. Na tisíc obyvatel tu 
bylo 3,17 případu. Nejvyšší 
poměr byl na Voticku, kde 
71 aktivních případů tvoři-
lo podíl ve výši 5,7 nakaže-
ných na tisíc obyvatel. Nové 
případy za poslední týden 
tady byly evidovány tři.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Počty prokázaných 
případů mírně 
klesly

SEDLČANY/KLUČENICE 
V závěru roku se s tur-
naji ve stolním tenisu 
roztrhl pytel. Dva na vel-
mi dobré úrovni se kona-
ly v Sedlčanech a Kluče-
nicích.

Finále bylo 
strhující

Vypoklonkoval sou-
rozence a vyhrál. Tak 
nějak by se nechal zhod-
notit turnaj, pořádaný 26. 
prosince hráči Tatranu. 
Do sokolovny si s nimi 
přijeli zahrát stolní tenisté 
z Prahy, Benešova, Ková-
řova a Klučenic. Hrálo se 
ve dvou sedmičlenných 
skupinách systémem ka-
ždý s každým, ale ještě 
předtím došlo k nasazení 
párů pro čtyřhru. Jedna 
z dvojic hrála na „divo-
kou kartu“, a tvořil ji bý-
valý hráč Tatranu Karel 
Nevlida společně s hlav-
ním pořadatelem Pavlem 
Posledním. Navzdory 
svému jménu skončil Po-
slední s Nevlidou první.

V zápasech jednot-
livců se do fi nále pro-
bojovali Jaromír Janda 
a Pavel Jiroušek mladší. 
Zpočátku měl navrch 
Míra, vedl 2:0 na sety, ale 
za tohoto stavu Pavel vy-
poklonkoval z tělocvičny 
své mladší sourozence, 
kteří mu fandili, a tato 
změna mu pomohla k ob-
ratu. „Finále bylo natolik 

strhující, že o třetí místo se 

hrálo až na konec,“ podo-
tkl Pavel Poslední, který 
nastoupil proti loňskému 
vítězi Michalu Procház-
kovi. V zajímavém duelu 
o bronz plném přetaho-
vání o skóre byl nakonec 
šťastnější Pavel. 

Ceny obdrželi všich-
ni účastníci turnaje a ti 
nejstatečnější poseděli 
a zhodnotili turnaj u zla-
tavého moku, který prý 
museli chtě nechtě dopít, 
aby předešli chřipkové 
epidemii.

Trofej se vrátila 
do Sedlčan

Po dvouleté přestáv-
ce se konal také turnaj 
v Klučenicích, kde se 
na jeho čtyřiadvacátém 
ročníku sešlo 28. pro-
since osmnáct hráčů. 
Největší zastoupení měli 
stolní tenisté sedlčanské-
ho Tatranu, kteří v tomto 
směru předčili i domácí. 
Hrálo se ve čtyřech sku-
pinách a potom ve vyřa-
zovacím pavouku. 

O třetí místo si to roz-
dali klučenický Vojta Po-
slušný a Roman Krejčí 
z Chraštic. Po vyrovna-
ném boji vyhrál Roman 
3:2 na sety. Ve fi nále zvítě-
zil Jaromír Janda z Tatra-
nu nad svým oddílovým 
kolegou Pavlem Černým 
3:1. Nejlepší hráče tur-
naje odměnil pořadatel 
Josef Kulas společně se 
starostou Klučenic Václa-
vem Vozábalem. Putovní 
pohár naposledy získal 
hráč Tatranu Martin Šíp, 
a tak se nyní trofej znovu 
vrátila do Sedlčan.

David Myslikovjan

DRÁŽKOV Poslední pátek 
minulého roku v divadle 
Hogo Fogo v Drážkově 

uvedli komedii Manžel-
ský čtyřúhelník. Kome-
die pojednávala o málem 
propletené lásce mezi 
dvěma manželskými 

páry, které hromadně 
vyrazily na hory. Zod-
povězeny zde ale byly 

také zásadní manželské 
otázky, kdo má vynášet 
smetí, proč se chlapi ni-
kdy neptají na cestu, či 
jak se správně vymačká-

vá zubní pasta… Vtipným 
situacím se diváci smáli 
na celé divadlo.

Své role skvěle sehráli 
Dana Homolová, Ivana 
Jirešová, Vladimír Krati-
na a Martin Sitta. 

Jana Motrincová

Vítěz turnaje vypoklonkoval 
z herny své sourozence a otočil 
téměř ztracený zápas

Konec roku přinesl 
manželský čtyřúhelník

Dana Homolová a Ivana Jirešová v roli manželek převychovávajících své muže.
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OBDĚNICE/SEDLČANY Hasiči z Obděnic pozvali 
nejen své členy, ale i své příznivce na tradiční 

bruslení. V pondělí 26. prosince po čtvrté hodině 
odpolední se tak zhruba šedesátka lidí na zimáku 

v Sedlčanech věnovala utužování kondice i sha-
zování povánočních kil.         Sabina Motrincová

perfektně,“ hodnotil Mar-
tin spokojeně v cíli. „Zítra 

bude výhodné startovat 

mezi prvními pěti kamio-

ny. Vyrazí na trať po první 

čtyřicítce aut, vyjíždět by 

měly po minutě. Pak přijde 

na řadu několik desítek dal-

ších aut a následně zbytek 

kamionů,“ dodal.

Po první etapě 
první

Dalšího dne vyrazili 
z bivaku v 8:37. Čekal je 
asi hodinový přejezd a pak 
už start do první etapy 
Dakaru 2023. Ta měla 368 
závodních kilometrů s mís-
tem startu i cílem v Sea 
Campu. Slibovala otevřený 
terén se složitější navigací, 
v poslední části s pískem 
a prvními dunami. Pro prv-
ní auto je navigace těžší. 
„Bylo to divný, jak jsme vy-

jeli první a první jsme přije-

li,“ komentoval v cíli etapy, 
kterou vyhráli, František. 
„Vadily mi buginy, které 

nám pořád prášily, dokud 

jsme je nepředjeli,“ popi-
soval Martin. Auto si oba 
pochvalují, i ve vysokých 
rychlostech jede tiše. Tři 
a tři čtvrtě hodiny zvládli 
s průměrnou rychlostí sko-
ro 100 km/h.

„Prvních dvacet kilomet-

rů jsme si říkali, jestli vůbec 

jsme v Saúdské Arábii. Ko-

lem nás byla zelená zarostlá 

trať mezi hornatými masivy. 

Vypadalo to jako typicky 

argentinská etapa. Rychlá, 

Dakar odstartoval do své 45. sezóny
Matesovi velice vyhovovala. 

Navigačně jsme se ničeho 

nezalekli,“ hodnotil navigá-
tor František. „Před jízdou 

mám pár minut na to, abych 

aktuální trasu prolistoval 

a zjistil, co nás ten den čeká. 

Stihnu se jen v rychlosti po-

dívat na vykřičníky, zjistit, 

jestli je tam něco zajímavé-

ho. Když jsme ještě jezdili 

podle papírových roadboo-

ků, pokaždé jsem si ho před 

startem dvě až tři hodinky 

vybarvoval a připravoval se. 

Teď do toho jdeme naslepo. 

Občas jsou některé pasáže 

trati tak rychlé, že navigaci 

ani nestíhám číst. Jen Mate-

sovi hlásím,“ vysvětloval.
„Auto jede až neskuteč-

ně. Neozývaly se žádné 

podivné zvuky, které nás 

v minulých ročnících ob-

čas děsily. Je to prostě nové 

auto. Všechno zatím dob-

ře fungovalo,“ přidal svůj 
úhel pohledu na etapu 
palubní mechanik David. 
„František sledoval road-

book. My s Davidem jsme 

tentokrát všechny šutry uh-

lídali. Neudělali jsme žádný 

defekt. Jelo se nám opravdu 

dobře. Řekl bych, že jsme 

ještě zdaleka nebyli na hra-

ně,“ uzavřel hodnocení pi-
lot Martin.

Bez Kamazů, 
v náročnějším 
terénu

Poslední české vítězství 
si připsal v roce 2001 Ka-
rel Loprais. Dalším úspě-
chem bylo podium jeho 

synovce Aleše v roce 2007. 
Od té doby české posád-
ky na umístění na bedně 
čekají. Kvůli ruské agre-
si na Ukrajině ale nejsou 

na startu letošní rallye 
vozy týmu Kamaz, kte-
ré v posledních dvaceti 
letech pravidelně plnily 
první příčky průběžného 
i konečného pořadí. Další 
úspěšnou značkou, kte-
rá má zakázaný start, je 
běloruský Maz. To dává 
českým závodníkům šan-
ci na historický výsledek. 
Očekává se vyrovnaný zá-
vod: „Na výhru najednou 

myslí patnáct, dvacet lidí. 

Čekám řežbu, která bude 

všechny bavit,“ sdělil ještě 
před startem Martin Macík 
redakci Práva.

Ředitelství závodu navíc 
letos vyslyšelo závodníky, 

kteří si v uplynulých letech 
stěžovali na příliš snadné 
etapy, v nichž nerozhodo-
valy schopnosti týmů, ale 
výkon motorů. Letošní zá-

vod má být jiný. Organizá-
toři slibují doposud nejná-
ročnější trať od doby, kdy 
se závod jezdí v Saúdské 
Arábii. Povede extrémními 
terény. Etapy včetně mara-
tonské zavedou závodníky 
do čtvrté největší pouště 
světa Rub al-Chálí, což 
v překladu znamená ‚Pustá 
končina‘. Duny mají být vy-
soké až 250 metrů.

Letošní trať Dakaru 2023 
je dlouhá přes 8 500 km, 
z nichž má být přibližně 
4 700 měřených. Závodníci 
mají na její zdolání 16 dní. 
Do cíle dakarská karavana 
dorazí 15. ledna. Místo ob-
vyklých 12 etap je jich ten-

tokrát 14 a volný den přijde 
později, než jsou závodníci 
zvyklí. Nejnáročnější část 
bude až ve druhé polovi-
ně závodu, kdy už bude 

na závodnících znát únava 
a na technice nasbírané 
problémy.

Jak zvládli sedlčanští 
závodníci další etapy, po-
čínaje tou druhou, do kte-
ré odstartovali v pondělí 
v 9:11 a během které mu-
seli zvládnout 430 závod-
ních kilometrů, popíšeme 
v příštím čísle našeho tý-
deníku. Máme se ale na co 
těšit, protože trasa vedla 
prašným a kamenitým te-
rénem s malými průsmyky, 
ale i rychlými písečnými 
úseky a dunami.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Foto: MM Technology

Povánočním bruslením za lepší kondicí

Dokončení ze strany 1



8 strana www.sedlcansky-kraj.czKALENDÁŘ

 KONCERTY, 
ZÁBAVY

 Kosova Hora – Sokolovna
6. 1. Hasičský ples

hraje Ešner band; 20:00

 Sestrouň
7. 1. Hasičský ples

hraje Ešner band

 Ješetice – kult. dům
7. 1. Hasičský ples

hrají Kolaříci; 20:00

 Nechvalice – Nechvalic-
ká hospoda
7. 1. Myslivecký ples

tradiční myslivecký ples, 

hraje VaT, tombola; 20:00

 Sedlčany – kult. dům
14. 1. Retro Dance Party

taneční disco party; 20:00

17. 11. Dvojkoncert

společný projekt písničkářů 

Ivo Jahelky a Miroslava 

Palečka; 19:30

 Vrchotice – Na Františku
14. 1. Lhotecký bál

30. ročník Lhoteckého 

bálu, pořádá DSO Včelá-

kova Lhota, hraje Hošna 

Band; 20:00

 Sedlčany – Pohoda club
14. 1. DnB Night

hrají Dropamine Souls 

a Madbassbeatz; 21:00

 VÝSTAVY

 Drážkov – Váchův 
špejchar
Našlose Sešlose

výstava autorské tvorby 

k 20. výročí založení spol-

ku Našlose

 Sedlčany – kult. dům
Současná česká astrono-

mická fotografi e

výstava součástí oslav 60. 

výročí otevření hvězdárny 

Josefa Sadila

Životní koníček

výstava obrazů a plastik Pe-

tra Kotršala; výstava od 10. 

1., vernisáž 21. 1. v 18:00

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury v muzej-

ním sklepním prostoru

Pro mě za mě

výstava fotografi í a kerami-

ky Lenky Faltejskové a Len-

ky Feldsteinové; dernisáž 

výstavy a autorské čtení L. 

Faltejskové 6. 1.

Válka na Ukrajině

výstava fotografi í reportérů 

serveru Voxpot Majdy Slámo-

vé a Vojtěcha Boháče; do 24. 

2., vernisáž 12. 1. v 18:00

 Petrovice – knihovna
Michaela Burdová Pro-

šková: Prodejní výstava 

olejomaleb

obrazy zvířat a přírody 

od známé spisovatelky; 

do 31. 1.

 Sedlčany – knihovna
FotoFlegmatici Sedlčany 

počtrnácté

výstava fotografi í členů 

klubu; výstava od 6. 1. do 1. 

2., vernisáž 7. 1. v 16:00

 PŘEDNÁŠKA

 Sedlčany – kult. dům
11. 1. Přežij cokoliv 

a kdykoliv

přednáška Amara Ibra-

hima, instruktora kurzů 

přežití; 19:00

 DIVADLO

 Sedlčany – kult. dům
10. 1. Partička

oblíbená improvizační 

show; 19:00

15. 1. Princezna se zlatou 

hvězdou

divadlo pro děti a rodiče; 15:00

18. 1. Housle

komediální drama Dana 

McCormicka; 19:30

 Sedlčany – knihovna
13. 1. Elling a Kjell

divadelní pátek s Našlose, 

komediální příběh; 19:00

 KINO

 Sedlčany
6. 1. Hodně štěstí, pane 

Veliký

britská komedie; 20:00

7. 1. A pak přišla láska…

česká komedie, drama; 20:00

13. 1. Oběť

drama; 20:00

14. 1. A do kuchyně!

francouzské drama; 20:00

19. 1. PSH nekonečný 

příběh

český dokument, fi lmový 

klub; 20:00

 SPORT

 Sedlčany – zimní stadion

4. 1. Pohárové utkání

Ševci Nový Knín – HC 

Votice; 18:30

6. 1. Pohárové utkání

HC River Boys Zvírotice – 

TJ Slavoj Obecnice; 18:30

HC Rebel Sázava – Stará 

garda Štětkovice; 20:25

7. 1. Pohárové utkání

HC Žabáci Solopysky – HC 

Hrádek; 12:00

Novit Neveklov – HC Mili-

čín; 14:00

7. 1. Hokejové utkání

TJ Tatran Sedlčany – SK 

Černošice B; 17:00

8., 15. 1. Veřejné bruslení

14:00–16:00

8. 1. Pohárové utkání

HC Kňovice – HC Bubák 

Chlum; 16:30

HC Čerti Křepenice – HC 

Domino; 18:25

AHC Nový Knín – HC Huro-

ni Vršovice; 20:20

9. 1. Pohárové utkání

Ševci Nový Knín – DSK 

Daleké Dušníky; 18:30

HC Votice – HC Medvědi 

Sedlčany; 20:25

11. 1. Pohárové utkání

Stará garda Štětkovice – HC 

Rebel Sázava; 18:30

Rybníkáři – Rumola; 20:25

13. 1. Pohárové utkání

TJ Slavoj Obecnice – HC 

Rebel Sázava; 18:30

Novit Neveklov – HC Olbra-

movice; 20:25

14. 1. Pohárové utkání

HC Hrádek – Stará garda 

Štětkovice B; 14:45

HC Miličín – HC Žabáci 

Solopysky; 16:40

HC Domino – AHC Nový 

Knín; 18:35

15. 1. Pohárové utkání

HC Bubák Chlum – HC 

Čerti Křepenice; 16:30

HC Huroni Vršovice – HC 

Kňovice; 18:25

Rumola – HC Votice; 20:20

16. 1. Pohárové utkání

HC Medvědi Sedlčany – 

Ševci Nový Knín; 18:30

Stará garda Štětkovice – TJ 

Slavoj Obecnice; 20:25

18. 1. Pohárové utkání

DSK Daleké Dušníky – Ryb-

níkáři; 18:30

HC Žabáci Solopysky – No-

vit Neveklov; 20:25

 Sedlčany
7. 1. Pochod tříkrálový

tradiční turistický pochod

 Kosova Hora – Soko-
lovna
14. 1. Beer pong turnaj

 OSTATNÍ

 Sedlčany – knihovna
4., 11. 1. Hajánek

podvečerní čtení pro děti; 

17:00

6. 1. Píšu, píšeš, píšeme

program pro mladé budou-

cí autory navštěvující 1. 

stupeň ZŠ; 13:00

6. 1. Píšu, píšeš, píšeme

program pro mladé budou-

cí autory navštěvující 2. 

stupeň ZŠ a SŠ; 17:00

6. 1. Pohádková babička

čtení z knihy Zimní tulipán 

od Daniely Krolupperové, 

navazuje výtvarná dílna 

Zimní radovánky; 15:00

9. 1. Povídačky naší Kačky

dopolední program pro 

rodiny s menšími dětmi; 

10:00

13. 1. Listujeme s Literár-

ní prádelnou

vystoupení dětí z klubu 

Literární prádelna, navazu-

je Uhelná výtvarná dílna; 

15:00

16. 1. Obtiskovací výtvar-

ná dílna

výtvarná dílna pro nejmen-

ší; 10:00

 Sedlčany – hvězdárna
6., 7., 13., 14. Pozorovací 

program

18:00–21:00

 ROZHLEDNY

 Onen Svět
Langova rozhledna 

otevřeno o víkendech; 

9:00–18:00

 Všechny podrobnosti 
k uvedeným akcím najde-
te na našich internetových 
stránkách 
www.sedlcansky-kraj.cz 
v rubrice Kalendář.

SEDLČANY Žáci 8. ročníku 
2. ZŠ Propojení se v rámci 
předmětu pracovní čin-
nosti – příprava pokrmů 
postupně teoreticky i prak-
ticky seznamují s jednot-
livými odvětvími domácí 
i zahraniční gastronomie. 

Ve prvním pololetí, dle 
běžného, pedagogem sta-
noveného menu, zhotovují 
pod odborným vedením 
studené předkrmy, polévky 
(domácí vývary s přísluš-
nou vložkou či zavářkou, 

polévky zahuštěné), poz-
ději také hlavní pokrmy 
a dezerty. Před Vánocemi 
a Velikonocemi zařazují 
do svého repertoáru také 
tradiční sváteční pokrmy. 

V druhém pololetí žáci 
během gastronomických 
lekcí připravují své vý-
stupy podle tematicky 
zaměřených celků. Zde 
se seznamují nejen s do-
mácími, ale také zahranič-
ními pokrmy a zvyklostmi 
různých regionů.           -jl-

Osmáci se věnují 
gastronomii

Jan Liška, autor Gastronomického okénka 2. ZŠ Propojení, při 
Svíčkové slavnosti. Foto: Archiv školy



9stranawww.sedlcansky-kraj.cz HOKEJ

SEDLČANY Vedoucí týmu 
HC Rebel Sázava, účastní-
ka sedlčanské dlouhodobé 
pohárové soutěže amatér-
ských hokejistů, Zdeněk 
Gonda, je na místním zim-
ním stadionu skoro tak čas-
to, jako je doma. A aby byl 
v Sedlčanech ještě častěji, 
v závěru starého roku zde 
v úloze hlavního pořadate-
le organizoval neobvyklý 
turnaj. Jeho neznámějšími 
účastníky byli dřívější fotba-
loví reprezentanti Siegl, Ko-
ller, Šmicer, Novotný a další, 
kteří nyní hrají fotbal i hokej 
v Sigi teamu. Nejenom oni 
tak měli možnost stát u zro-
du turnaje, který by mohl 
být na sedlčanském zim-
ním stadionu novou tradicí. 
Potvrdil nám to i duchovní 
otec této sportovní akce 
Zdeněk Gonda. 

Jak vznikla myšlenka 

uspořádat tento turnaj?

Přemýšlel jsem, jak si 
udělat hezký závěr roku 
a napadlo mě uspořádat tur-
naj pěti týmů v Sedlčanech. 
Oslovil jsem Františka a Ja-
kuba Kadlečkovy, protože 
oba organizují Sedlčanský 
pohár a poprosil je, zda by 
byla možnost takovou akci 
zorganizovat. Byli mi maxi-
málně nápomocni, zařídili 
rozhodčí i časomíru a já se 
mohl věnovat další organi-
zaci. Mám kamaráda, co je 
taky hokejový blázen, je ze 
Zlína, a právě on dal ochot-
ně dohromady celý tým ka-
marádů. Na turnaj si udělali 
zcela nové dresy a hráli pod 
hlavičkou HC Gottwaldov. 

Přijela velice skvělá parta 
chlapů, v obraně hrál Ro-
man Čechmánek a bylo vi-
dět, že si to jdou maximálně 
užít. Myslím si, že pro ně to 
byl neskutečný zážitek.

Nakolik těžké bylo dát 

dohromady týmy z růz-

ných částí republiky?

Na skupinu hokej v Praze 
jsem dal propozice a napsal 
požadavek, zda se někdo 
chce zúčastnit. Přihlásilo se 
mi asi šest týmů, a aby to 
bylo fér, vybral jsem ty, kte-
ré to byly nejdříve, HC Nový 
Bydžov a HC Strašáci. Nikdy 
jsem ty týmy neviděl, jen 
jsem jim napsal informativní 
mail, co vše můžou očeká-
vat a oba týmy souhlasily. 
Aby v týmech byli kluci, co 
hrají hokej pro zábavu a už 
podle šatny jsem věděl, 
že to bude vše v pohodě. 
V poslední řadě jsem oslovil 
Sigi team. Tito kluci chodí 
trénovat ve středu, v pátek 
a v neděli do Říčan a já si 
jdu s nimi občas zahrát. Je 
to fajn parta, ve které jsou 
samá známá jména. Na sedl-
čanský turnaj dorazili Siegl, 
Novotný, Šmíca, Dino, Ne-
zmar, Hašek mladší, Vidlič-
ka, Černý a další. Škoda, že 
se ještě hrálo mistrovství 
světa ve fotbale, protože 
určitě by přijeli i Kuka, Po-
borský, Berger a Baroš, kteří 
normálně chodí na tréninky 
do Říčan.

Jakým systémem se 

hokejový turnaj v Sedlča-

nech hrál?

Systémem každý s kaž-
dým. To znamenalo čtyři 

zápasy pro každého na dva-
krát dvacet minut hrubého 
času. Myslím si, že to bylo 
dostačující. Turnaj měl ve-
lice příjemnou úroveň, ne-

řezalo se to jako v soutěži 
a poznal jsem, že všichni 
byli spokojeni. Vyhrálo muž-
stvo Sigi team o skóre, byl to 
jeden gól, co rozhodl. Ale 
co si budeme povídat, uvi-
díme, zda za rok svoje vítěz-
ství obhájí (úsměv). Všichni 
byli moc ochotní, s kýmko-
liv se vyfotili, podepisovali 
se. Myslím si, že plno lidí 
posbíralo spoustu kartiček, 
a tak to má být.

Zdržely se známé fot-

balové tváře i po skončení 

turnaje? 

V restauraci jsme spo-

lečně strávili spoustu času. 
Bylo tam plno srandy 
a plno hecování na adresu 
Sparty i Slavie. Myslím si, 
že o tom to je. Mimo jiné re-

staurace připravila výbor-
né jídlo a po celý den zde 
bylo vše, co hráči potřebo-
vali. Všichni to moc chváli-
li. Pohár si odvezli fotbalis-
té. Považuji za úspěch, že 
nebrečeli jako na trávníku 
a moc jim blahopřeji. Děkuji 
oběma Kadlečkům za jejich 
ochotu, pomoc a celkově 
za výbornou komunikaci 
vše vyřešit, a restauraci 
na zimním stadionu za ex-
kluzivní občerstvení. Pří-
tomen byl i fotograf, který 
udělal asi 1 450 fotek. Byla 
to první akce tohoto druhu. 

Pro příště vím, že je potře-
ba tam mít jeden tým z oko-
lí Sedlčan, protože ten při-
táhne lidi. Vím, že na plno 
zápasů Sedlčanského po-

háru chodí hodně fanouš-
ků hokeje. Také bude po-
třeba větší propagace akce 
a oslovit partnery, kteří by 
turnaj mohli podpořit. Sedl-
čany jsou krásné město, je 
tady výborný zimní stadion 
s úžasným ledem, a proto 
si takové akce zaslouží. My 
do Sedlčan rádi jezdíme, 
je tady plno skvělých ho-
kejistů, soutěž je nesmírně 
kvalitní a jsou v ní krásné 
zápasy. A z tohoto turnaje 
by postupem času mohla 
být hezká tradice. 

David Myslikovjan

HC Zlonice – 
Tatran Sedlčany 
2:10 (1:4, 1:4, 0:2)
SLANÝ V patnáctém kole 
krajské hokejové soutěže 
se hráči Tatranu na sklon-
ku minulého roku utkali se 
soupeřem, který svoje do-
mácí zápasy hraje ve Sla-
ném a ve skupině Sever je 
beznadějně poslední, když 

zatím nezískal ani jeden 
bod. Tatran je ve skupině 
Jih druhý a tímto vysokým 
vítězstvím svoje postavení 
v tabulce potvrdil.

„Ačkoliv jsme do Slané-

ho neodjížděli kompletní, 

proti nejslabšímu účastníko-

vi krajské soutěže jsme po-

tvrdili roli favorita,“ uvedl 
po návratu do Sedlčan tre-
nér Karel Pospíšil. „Zvlášť 

v úvodu utkání jsme sice 

soupeře pouštěli do ojedi-

nělých šancí, ale domácí 

góly nedávali, zatímco my 

ano. Naši převahu jsme 

dokázali vyjádřit střelecky, 

zápas jsme kontrolovali, 

a navíc neproměnili spous-

tu dalších šancí.“

Skóre otevřel v čase 
8.33 Dominik Chwastek, 
po dvou minutách hry do-

mácí hokejisté sice doká-
zali vyrovnat, ale už ve 12. 
minutě vedení na stranu 
favorita překlopil Martin 
Pospíšil. Do konce třeti-
ny přidali další góly Filip 
Černý a Martin Náprstek 
a v prostřední části hry se 
trefi li Štěpán Pinkas, Mar-
tin Pospíšil, Kryštof Šva-
gr a Filip Černý. Devátou 
branku Tatranu dal v zá-

věrečné části hry Štěpán 
Pinkas a skóre zakulatil 
Vladimír Černý.

V šestnáctém kole sou-
těže se Tatran utká na do-
mácím ledě v sobotu 7. led-
na s týmem Černošice B, 
s nímž v předchozím duelu 
v Černošicích vyhrál 10:5. 
První buly vhodí rozhodčí 
v 17 hodin. 

David Myslikovjan

Na zimním stadionu se proháněli s hokejkou bývalí hráči 
fotbalové reprezentace

Dřívější fotbalový reprezentant Horst Siegl se podepisuje sedlčanským fanouškům. Foto: David Lejček

Hokejisté si dali v závěru roku dobře 
vychlazenou desítku
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SEDLČANY V dlouhodobé po-
hárové soutěži amatérských 
hokejistů v závěru roku od-
stoupil tým Kačeři Příčovy, 
takže první liga nyní má již 
jenom čtyři účastníky, kteří 
tak všichni mají s předsti-
hem zajištěno play off.

Chlapci od vody 
ztroskotali

Příležitost potvrdit ros-
toucí formu měly Zvírotice, 
které dokázaly v prosinci po-
razit dva zatím nejúspěšnější 
týmy, Obecnici a Sázavu. Po-
tom ale chlapci od vody na-
razili na regionálního rivala 
ze Štětkovic a všechno bylo 
jinak. Po čtyřech minutách 
rozehrála Stará garda svoji 
první přesilovku, prakticky 
po celé dvě minuty se hrálo 
před brankou Zvírotic, ale ty 
se zatím dokázaly úspěšně 
bránit. Diváci si tak museli 
počkat až do začátku 8. mi-
nuty hry, kdy předvedla hez-
kou útočnou akci celá útoč-
ná vozba Štětkovic. Na jejím 
konci byl František Vlas, 
který bekhendovou střelou 
k tyči dal první gól utkání. 
Hned vzápětí měla Stará 
garda k dispozici další přesi-
lovku a přes mocný tlak opět 
vyšla naprázdno. A tak při-

šel trest. Čtyři minuty před 
prvním klaksonem si počkal 
na přihrávku Radek Kutiš, čí-
hající zcela volný před bran-
kovištěm, a když přihrávka 
doletěla, pohodlně doťukl 
kotouč do sítě – 1:1. 

Už po minutě ve druhé 
třetině se Zvírotice dostaly 
do vedení, když napřáhl ze 
středu jednoho z kruhů Mi-
roslav Čermák a jedovatou 
bombou dal druhý gól svého 
mužstva. Od této chvíle se 
hra ještě více zrychlila a jed-
na pěkná akce stíhala dru-
hou. Šest minut před druhou 
sirénou Štětkovice při přesilo-
vé hře a velkém tlaku doslova 
došťouchaly puk do branky 
přes ležícího gólmana v bran-
kovišti zásluhou Zbyňka Pu-
dila a hned vzápětí překlopil 
vedení na stranu Staré gardy 
střelou z úhlu Michal Grin. 

Neuplynula ještě ani mi-
nuta ze závěrečné části hry, 
když se ocitl zcela osamoce-
ný před gólmanem Zvírotic 
Jiří Kahoun a s přehledem 
zvýšil na 4:2. Ten samý hráč 
pojistil vedení Štětkovic 
šest minut před koncem při 
přesilovce a po dalších tři-
ceti vteřinách zvýšil na 6:2 
Zbyněk Pudil. V samotném 
závěru ještě přidal třetí gól 

Zvírotic Radek Kutiš, avšak 
na zdramatizování mače to 
bylo málo.

Dvojnásobná 
přesilovka nevyšla

V posledním prvoligovém 
utkání starého roku zkřížili 
hokejky hráči Štětkovic se Sá-
zavou a tentokrát na body ne-
dosáhli. Rebel se ujal vedení 
hned v úvodu mače zásluhou 
Vladimíra Čapka, potom Stará 
garda ubránila hned dvě osla-
bení v těsném sledu za se-
bou, a tak se na další gól čeka-
lo až do 7. minuty prostřední 
části hry. Po přesné přihrávce 
až téměř od modré se ocitl 
zcela sám před brankářem 
Petr Pantofl íček a snadno dal 
do odkryté branky druhý gól 
Rebelu. Hned vzápětí sice 
kontroval Marek Čeněk, brzy 
ale zvýšil na 1:3 Milan Sýkora. 
Naději na hokejky hráčů Štět-
kovic vrátil Jaroslav Laštovič-
ka, jenomže pouhých sedm 
vteřin před druhým klakso-
nem zvýšil na 2:4 Pantofl íček. 
V závěru zápasu měla Stará 
garda k dispozici více než mi-
nutovou přesilovku pět na tři, 
ale Rebel se ubránil. 

Výsledky
1. liga: Štětkovice – Obec-

nice 2:6, Štětkovice – Zvíro-
tice 6:3, Příčovy – Obecnice 
0:5 kontumačně, Štětkovice 
– Sázava 2:4, Příčovy – Zvíro-
tice 0:5 kontumačně. Do no-
vého roku vstoupila v úloze 
vedoucího týmu tabulky se 
šestnácti body Obecnice. 
O tři body zpět byla druhá 
Sázava a o čtyři třetí Zvíro-
tice. Čtvrté Štětkovice měly 
bodů sedm.

2. liga: Vršovice – Domi-
no 5:1, Domino – Chlum 1:4, 
Křepenice – Vršovice 5:2, 
AHC Nový Knín – Kňovice 
10:4, Vršovice – Chlum 1:6, 
AHC Nový Knín – Křepenice 
7:1. První Chlum měl na star-
tu nového roku v tabulce již 
osmnáct bodů. O pět méně 
jich měl druhý tým AHC 
Nový Knín a stejně na tom 
byly i třetí Křepenice. Po-
slední šesté Domino zůstalo 
na třech bodech.

3. liga: Rybníkáři – Vo-
tice 10:4, Daleké Dušníky 

– Medvědi 3:7, Votice – Da-
leké Dušníky 2:5, Ševci Nový 
Knín – Rybníkáři 6:6, Med-
vědi – Rumola 8:7, Medvědi 
– Rybníkáři 4:2. Přes poráž-
ku na prvním místě zůstala 
se čtrnácti body petrovická 
Rumola, o dva body méně 
mají Rybníkáři a o další dva 
zpět jsou třetí Ševci z Nové-
ho Knína. Šesté Daleké Duš-
níky nasbíraly bodů osm. 

4. liga: Olbramovice – So-
lopysky 7:3, Hrádek – Miličín 
3:1, Štětkovice B – Neveklov 
5:4, Solopysky – Štětkovice 
B 1:5, Miličín – Olbramovice 
5:2, Neveklov – Hrádek 5:4, 
Štětkovice B – Olbramovice 
2:3. Rezerva Štětkovic je stá-
le na prvním místě, ale už 
má jenom o jeden bod více 
než druhý dvanáctibodový 
Hrádek. Třetí Olbramovice 
získaly bodů jedenáct a po-
slední šestý Neveklov jich 
vybojoval šest.

David Myslikovjan

SEDLČANY Předposlední 
den roku se v Nové for-
mance v prostorách bý-

valého Svazarmu konal 
turnaj ve stolním tenisu, 
jehož se mohli zúčastnit 

výhradně neregistrovaní 
vyznavači hry nad nízkou 
síťkou. Sešlo se jich celkem 

osmnáct. Sedmnáct chlapů 
od šestnácti do sedmdesáti 
let, a turnaj zpestřila i jed-
na žena.

„Z počátku nás ale 

bylo pouze šestnáct, a tak 

jsme chtěli hráče rozdě-

lit do dvou osmičlenných 

skupin,“ podotkl hlavní 
pořadatel turnaje Franti-
šek Pejša. „Potom se však 

ještě stihli přihlásit další 

dva účastníci, a tak byly se-

staveny skupiny tři po šesti 

hráčích.“

Ve skupinách se hrálo 
systémem každý s kaž-
dým s tím, že nejúspěš-
nější dva hráči postu-
povali do šestičlenného 
finále a další stolní tenisté 
bojovali o sedmé až osm-
nácté místo. A protože se 
za stoly bojovalo od rána 
do večera, nechybělo bo-
haté občerstvení, které 
zajistil pořadatel. Hráči 

přerušili souboje, aby si 
pochutnali na polévce, 
guláši a s malým předsti-
hem i na silvestrovských 
chlebíčcích. 

Pohár starosty Sedlčan 
se podařilo vybojovat Ra-
dimovi Studničkovi z Be-
nešova, druhý skončil Petr 
Bican z Prahy a nejúspěš-
nějším hráčem z regionu 
byl Petr Jelen ze Sedlce-Pr-
čice, který turnaj oboha-
til svým temperamentem 
a prožíváním všech svých 
zápasů. 

Třešničkou na dortu 
byl exhibiční zápas vítěze 
s rozhodčím turnaje, kte-
rým byl aktivní hráč stol-
ního tenisu Pavel Poslední. 
Přestože Pavel po celý den 
výhradně zapisoval vý-
sledky a neměl možnost se 
rozehrát, neztratil v exhibi-
ci ani jeden set.

David Myslikovjan

Hokejoví Kačeři pohárovou soutěž nedohrají

Pohár starosty města putoval do Benešova

Nejúspěšnější účastníci turnaje Petr Jelen (zleva), Radim Studnička a Petr Bican

Dne 16. prosince 2022 by se byl 
dožil 100 let strýc pan 

Miloslav Kodet 
z Kňoviček. 

Stále vzpomíná neteř Marie 
s rodinou.
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Volby nového zastupitel-
stva a následně neokou-
kaného starosty a vedení 
Sedlčan měly přinést změ-
nu. Jak se ale zdá, bude asi 
vše jen ve starých kolejích. 
Bohužel opozice v zastu-
pitelstvu úplně vymizela, 
a tak se poklidně a jednot-
ně dá hlasovat o všem. 

To ukázalo pondělní 
jednání zastupitelstva. Na-
příklad od Nového roku 
zdražení vody o 15 %, to je 
o suprových 16 Kč za m3 
na 124,50 Kč za m3. Voda 
v Sedlčanech tak suverén-
ně bude patřit k nejdraž-
ším v celorepublikovém 
měřítku. Bohužel tady jde 
vedle infl ace stále o dopad 
zrušení mlékárny v Sedl-
čanech. Ani nyní nedošlo 
k nějaké debatě o soci-
álních dopadech, nebo 
zohlednění cenového 
nárůstu pro občany Sedl-

čan díky této skutečnosti. 
A osobně bych považoval 
za férové, aby si městský 
rozpočet na sebe vzal vět-
ší díl nákladů a na občany 
přenesl méně. Prostě se 
ale cena zvýší. 

Zastupitelstvo také zvý-
šilo o 17 % cenu za svoz ko-
munálního odpadu. A opět 
bez připomínek, bez něja-
ké diskuse. Aby taky ne. 
Dá se odhadnout, že asi 
třetina zastupitelů města 
má měsíční příjem nad 100 
tisíc Kč, takže je zřejmě so-
ciální aspekty většiny ob-
čanů města příliš netrápí. 

Připomíná mi to disku-
si nad rozpočtem a cenou 
vody pro letošní rok. Ten-
krát jeden z tehdejších, ale 
dnes pokračujících, zastu-
pitelů prohlásil, že Sedl-
čaňáci to prostě zaplatí. 
Ano, bohužel zaplatí. Čím 
dráž ale ve městě bude, 

tím tady bude také méně 
spokojenosti a budou 
i nadále ubývat občané. 
Prostě do drahého města 
nebude důvod se stěhovat. 
Popravdě čekal jsem, že se 
již při sestavování prvního 
rozpočtu novým zastupi-
telstvem nějaké ty změny 
nebo priority objeví. Kdy 
jindy a kde jinde, když ne 
právě v prioritách rozpoč-
tu městské kasy se nové 
trendy, nové změny mají 
objevit. Nic takového se 
nestalo. 

A že velkou část peněz 
rozpočtu spolykají rostou-
cí běžné výdaje – tak o tom 
svědčí i meziroční vývoj 
jednotlivých položek roz-
počtu. Například náklady 
na chod městského úřadu. 
Takže občane města Sedl-
čany, vezmi na vědomí, že 
tady bude prostě dráž...

Pavel Švagr

Překvapivě rychle jsme do-
spěli do posledních devíti 
dnů před prvním kolem 
volby nového prezidenta. 
Teď můžeme očekávat po-
slední soutěž mezi devíti 
kandidáty a jejich týmy 
o naše hlasy. Hodně voličů 
je již pevně rozhodnuto, 
ale někteří ještě dají na po-
slední výstupy a zprávy, 
náhlá odhalení, nadávky 
a pomluvy.

Právě v těch posledních 
chvílích abychom si snad 
raději zacpali uši a zavřeli 
oči. Pomluvy vytahova-
né těsně před volbami 
bychom měli důsledně ig-
norovat. Máme s takovou 
taktikou zkušenosti z mi-
nulé i předminulé volby 
prezidenta. Tehdy pomoh-
lo k vítězství současného 
prezidenta velmi nečestné 
jednání. Lži a pomluvy 
byly vyvráceny, ale už bylo 
pozdě. Při třetích přímých 
prezidentských volbách 

už se nedejme obelhat.
Ještě jedna špatná zku-

šenost z voleb před pěti 
lety. Velmi mnoha lidem se 
jevil Miloš Zeman po jeho 
prvních pěti letech už abso-
lutně nevolitelný. Jeho sou-
peř, profesor Jiří Drahoš, 
sice nebyl nějak výrazně 
sebevědomý, jednal při vy-
stoupeních skromně a mož-
ná nezkušeně, přesto se 
zdálo zřejmé, že má většinu 
zaručenou. Takže část jeho 
voličů místo do volební 
místnosti vyrazila na hory. 
A další část voličů od vo-
leb odradily dezinformační 
kampaně a nevolili nikoho. 

Z devíti kandidátů je 
tentokrát třeba vybírat zod-
povědně, protože zejména 
uplynulých deset let jsme 
často trpěli, co zase Zeman 
provádí nebo jak nic neko-
ná. Když nemá prezident 
téměř nic z Masaryka nebo 
Havla a je to evidentní nar-
cis, nerespektující ducha 

Ústavy ČR, pak jsou jen 
potíže. 

Když máme před očima 
v rámečku všechny kandi-
dáty, můžeme vylučovací 
metodou škrtat každého, 
s kým byly nebo jsou stále 
nějaké starosti. O dalších 
usoudíme, kdo se slušně 
chová, vyjadřuje s přiroze-
ností a přehledem, nechlu-
bí se ani neslibuje, že všem 
pomůže, když prezident 
nemá výkonnou moc. Dů-
ležitý je zdravotní stav, což 
souvisí i s věkem. A koneč-
ně, ať má nová hlava státu 
osobní nadstranickou vizi 
a morální kredit k usměrňo-
vání občanů, ale i politiků. 

Máme velkou zodpověd-
nost.         Vladimír Roškot

Je to asi rok, co mě bratr 
přivedl k občasným ná-
vštěvám saunového světa. 
Sauna fi nská je sice tradič-
ní, ale pro mě přece jen 
příliš náročná. Saunový 
svět s různými typy saun, 
s různou teplotou, vlhkostí 
vzduchu, odpočívárnou, 
párou a barem byl tedy pro 
mě skutečně překvapivě 
příjemný objev. 

Občas si vyrazím a stří-
dám posezení v tropické 
sauně, solné sauně nebo 
sauně s parním nárazem. 
Proložím to odpočinkem 
na lehátku s domácí limo-
nádou nebo procházkou 
po venkovní terase, zaba-
len jen do prostěradla či 
ručníku. Je to trendy, tělu 
i duchu prospěšné, avšak 
ne zcela laciné. Saunový 
svět bývá často v obchod-
ních centrech, kde jsou 
vysoké nájmy, použité 
materiály musí splňovat 
vyšší nároky na odolnost, 
hygienu, funkčnost a ob-
sluhujícího personálu 
není také málo. A navíc 
všechna ta kamna, která 
v kabinách drží celý den 
třeba 80 °C jedou na ak-
tuálně ultra drahou elek-
třinu. 

Očekával jsem tedy 
s nástupem energetické 
a infl ační krize odliv klien-
tů, a dokonce i existenč-
ní potíže jedné konkrétní 
saunové sítě. Říkal jsem 
si, že dvojí krizi nemůže 
fi rma v tomto oboru ustát, 
zejména když stále inves-
tuje do dalších poboček. 
No, buď je ještě brzy nebo 

jsem se úplně mýlil. I přes-
to, že se říká, že lidé v krizi 
začínají šetřit na kultuře 
a volnočasových aktivi-
tách, tedy i na jisté nad-
stavbové péči o sebe sama, 
dívám-li se při návštěvách 
sauny kolem sebe, nevypa-
dá to, že by krize již udeřila 
plnou silou. 

Neznám ofi ciální čísla 
návštěvnosti, ale viděno 
pohledem návštěvníka, 
který nechodí v jeden čas 
a ve stejný den soudím, že 
zdravotní odpočinek v pří-
jemném prostředí si řada 
z nás stále nezakázala. To 
je přirozeně dobrá zpráva. 
Je možné, že covidová kri-
ze změnila myšlení řady 
lidí a ti tak začínají s úspo-
rami v jiné kolonce svých 
osobních rozpočtů. Myslet 
na sebe, své zdraví a chví-
li času strávit bez mobilu 
v ruce, v tichu a klidu ne-
zní vůbec marně. 

Navíc, jak jsem se pře-
svědčil a sám sobě jsem 
důkazem, není saunování 
kratochvílí pouze spor-
tovců a modelek. V sauně 
potkávám zástupce obou 
pohlaví a čtyř generací. 
Jsou to lidé různé těles-
né konstituce a všichni 
se tam pohybují jen málo 
zahalení. Není poznat, kdo 
nosí drahé hodinky nebo 
přijel luxusním vozem, 
kdo pracuje jako pope-
lář nebo jako manažerka. 
Téměř nazí a kompletně 
zpocení vypadáme všich-
ni stejně neutrálně. A to je 
docela dobrý pocit. 

Tomáš Vašíček

Z A M Y Š L E N Í

Tady bude prostě dráž...

K O M E N T Á Ř

Máme velkou 
odpovědnost

G L O S A

Poznatek ze sezení 
v sauně: krize 
ještě neudeřila

Rádi bychom poděkovali Domácímu hospicu Křídla 
za péči o naši babičku. Díky vám jsme se dokázali 
postarat o naši milovanou babičku, která mohla být 

s námi doma do poslední chvíle.

Z celého srdce všichni děkujeme za podporu 
a pomoc, kterou jste nám poskytli a budeme rádi, 
když se i další lidé rozhodnou pro pomoc a péči 

vašeho hospice.

Jste andělé, děkujeme. Rodina Mileny KardovéJste andělé, děkujeme. Rodina Mileny Kardové
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V posledních týdnech jsme vidě-
li mohutné vzedmutí nepokojů 
v Číně. Ani poddaní vycepovaní 
tvrdými společenskými kontrolami 
tamního režimu už nedokázali dál 
snášet brutální lockdowny. A i když 
primárním motivem bylo zmírnění 
karanténních opatření, zanadávali 
si rovnou i na komunisty, a to přece 
jen přimělo čínské vůdce uvolnit do-
mácí vězení milionům lidí. Výsled-
kem je raketové šíření viru, počtu 
nemocných, počtu mrtvých. Dnes 
si čtu o podobně prudkém růstu ne-
mocných a obětí i v Japonsku.

U nás, zaplaťpánbůh, nic tak dra-
matického. Naopak máme starosti 
s tím, jak zlikvidovat prošlé vakcíny 
za miliardy, které už nikdo nepotře-
buje. Takový rozdíl nutí k zamyšlení. 
Já nepatřím mezi lidi, kteří jsou pře-
svědčeni, že nad covidem má právo 
uvažovat jen držitel doktorátu z vi-
rologie na nějaké prestižní univerzi-
tě. Dovolím si tedy úvahu, podotý-
kám, že naprosto laickou.

Zatímco u nás se díky neorganizo-
vanosti Babiše a jeho vlády přeléval 
covid celou zemí prakticky volně, tak 
v asijských zemích s přísnou disciplí-
nou se tvrdými karanténními opatře-

ními držela infekce na uzdě. Pamatuji 
si na dny, kdy Sedlčansko žhnulo 
temně karmínovou barvou na covi-
dové mapě jako jeden ze tří nejposti-
ženějších regionů v republice, a v té 
době dost možná i na světě. Když se 
tehdy někdo odvážil vyslovit myš-
lenku, že covid nezkrotíme, jen zko-
rigujeme, a nakonec ho musíme chtě 
nechtě nechat „vyřádit“, aby násled-
ně zeslábl, byl za cynika. Mezitím se 
covid vesele šířil dál i přes naše zapa-
řené ušmudlané roušky.

Něco takového v Japonsku nebo 
Číně nedopustili. Tyto země nám 
byly kladeny za vzor, jak bojovat 
s nákazou. A možná právě proto teď 
tak trpí, zatímco opakovanými infek-
cemi vytrénovaná imunita naskrz 
promořených Čechů si s covidem 
už umí poradit lépe.

Jestli je má laická hypotéza 
správná, tak přeji Číně i Japonsku co 
nejrychlejší získání národní imunity 
za co nejmenších možných ztrát. 
Kvůli nim, ale i kvůli nám. V těchto 
zemích může virus útočit na miliony 
potenciálních nosičů. To nejhorší, 
co by nás teď mohlo potkat, by byla 
nově vzniklá nebezpečná mutace.

Bohumil Vohanka

Ale ano, jsem pro tradice. 

Ano, některé lidové zvyky 

dodržuji. Dobrá, respektuji 

lidová rčení… ovšem vše 

má své meze! Aby mě lido-

vé zvyklosti týraly od rána 

do večera, natož celý, celič-

ký rok? To snad ne! 

To se takhle ráno 

na Nový rok člověk vzbu-

dí dříve než by chtěl, neb 

ten den vyšel na neděli, 

a to chodím do kostela 

na osmou. Když budík za-

řinčel v půl sedmé, tak si 

pomyslím: „Jak na Nový 

rok, tak po celý rok!“ Aha, 

takže zas budu celý rok 

nevyspalá!? (Spát jsem šla 

totiž ve tři.) No nazdar!

Vklouznu do bačkor 

– v rozespalosti jen tak 

napůl. „Jak na Nový rok… 

no to si přece celý rok ne-

budu sešlapávat okraje vá-

nočního dárku! Tak pěkně 

pořádně obout, pořádně!“ 

slyším káravý vnitřní hlas. 

Ale slyším i ten druhý, na-

štvaný: „Herdek, to se budu 

okřikovat celý den, potaž-

mo celý rok?“ 

„A celý rok bude tako-

véhle bláto?“ uvědomuji si 

cestou. 

No fuj, končím s tou 

novoroční  teror izuj íc í 

hláškou.

Ale za chvíli se vtírá 

znova: „Celý rok snad budu 

do kostela chodit pozdě…“ 

Ano, jdu pozdě, ale když 

on ráno vysílal v rozhlase 

František Novotný, a to byl 

po dlouhé době zase pěkný 

pořad a bylo možné slyšet 

v Českém rozhlase i českou 

písničku! Tak to zas je velmi 

dobré – jak na Nový rok…

No, možná tu hlášku vez-

mu na milost. A taky jsme 

na novoroční procházce 

našli jmelí s mnoha kulička-

mi. Tak to by to štěstí mělo 

být několikanásobné a ještě 

k tomu po celý rok!

Ale ouha: zadrhnul se mi 

zip na kapse kabátu. „Jak 

na Nový rok – tak po celý 

rok se nedostanu do kap-

sy,“ povzdechnu si před přá-

teli. Jeden z nich se zasmě-

je: „No, moje žena si taky 

zadělala na problém – dnes 

ráno mi výjimečně umyla 

boty. Jak na Nový rok, tak 

po celý rok… No, já se zlobit 

nebudu. Když se jí chce?“ 

A jeho paní také s úsmě-

vem dodává: „No, ne že by 

se mi chtělo, ale pořád lepší 

čistit doma každý den boty, 

než se třeba povalovat v ne-

mocnici, ne?“

No vida – to je ono! Musí-

me si všechno obrátit třeba 

i naruby, jen když bude-

me v pohodě. Záleží totiž 

na úhlu pohledu. Můžeme 

si přece vybrat, z jaké stra-

ny se budeme koukat.

Jen zatím nevím, když 

se právě na Nový rok roz-

bil hrnek snad na tisíc 

střepů, jestli se obávat ce-

loročních pohrom, nebo se 

radovat. Přece střepy zna-

menají štěstí!

Tak jo, beru to štěstí. Au!

Hanka Synková

F E J E T O N

Jak na Nový rok, tak… celoroční teror?

Kdysi za prezidenta Novotného 
se stalo, že učiteli v jedné škole 
ujela ústa a zažertoval kriticky 
o tehdejší „lidové demokracii“. 
Některé děti pochopitelně měly 
za rodiče stranické funkcionáře 
nebo aspoň aktivní „obětavé“ 
donašeče. A prezident Novotný 
v jednom svém většinou nicneří-
kajícím povídání v televizi zmínil, 
co se doslechl od „uvědomělých“ 
občanů: „Takový malý, obyčejný 

člověk, jakýsi učitýlek, se odvažuje 

do naší mládeže zasévat nedůvěru 

k našemu již brzy završenému bu-

dování socialismu“. 

To nyní se na sociálních sí-
tích svobodně množí příspěvky 
k prezidentským volbám v růz-
ných podobách. Někdy mi to 
nedá a přidám se, když si mys-
lím, že někdo potřebuje upozor-
nění na svou „statečnou“ ano-
nymní sprostotu, nebo někdo 
povzbuzení k dalšímu osamoce-
nému, rozumnému a logickému 
vyjádření.

Někteří již oslovují svého fa-
vorita „pane prezidente“ a hned 
na něm žádají, aby odvolal sou-
časnou vládu. Proti výrokům 
této skupiny sem tam probleskne 
věta připomínající neúnosnou 
minulost toho člověka. Zajímavé 
je používání nadávek nebo nále-
pek. Z jedné strany, nebo spíše 

té druhé, čteme kobliha, ovce, 
jednoduchý atd. Ostatně jeden 
ze severomoravských vysokých 
funkcionářů ANO se na sjezdu 
trápil otázkou, jaké mají voliče – 
jen jednoduché seniory, prosté 
a chudé.

Copak asi způsobilo, že část 
lidí požaduje odvolání vlády, 
pokud možno ihned? Kdo jim 
vsugeroval, že tudy vede cesta 
k nižším cenám, zajištění do-
statku paliv, snížení inflace? 
K zastavení války? 

Paní, možná ve společnosti 
slušná, píše: „Ať už zmizí ten fi -

alovej hnus“. Na můj dotaz, proč 
tak sprostě, reaguje, že za mno-
hem sprostší považuje tu nálep-
ku „jednoduchý člověk“. Dle 
mého nejde o žádnou nadávku, 
můžeme to někdy brát v souvis-
losti s jednoduchostí nebo kom-
plikovaností každodenní práce. 

Třeba dlaždič. Na pohled 
jednoduchý, ale obtížný a ná-
ročný obor. Jeden dlaždič na sí-
tích napsal: „Jsem jenom obyčej-

ný dlaždič, mluvím jako dlaždič. 

Ale nechci, aby jako dlaždič 

mluvil můj prezident.“ Normál-
ní, obyčejný člověk, ne? A je 
náročný i moudrý při své před-
stavě, kdo může nebo nemůže 
být na Hradě prezidentem.

Vladimír Roškot

K O M E N T Á Ř

Covidové 
reminiscence

G L O S A

Obyčejný člověk
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